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RG.0012.12.2021.KO 

 
 

PROTOKÓŁ nr 12/2021 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Gminy Krośnice 

w dniu 21 stycznia 2021 r. 

 

 

Ad 1. Posiedzenie o godz. 13
00

 otworzyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu 

i Turystyki Zofia Adamus. Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) Przewodnicząca stwierdziła, że w 

posiedzeniu uczestniczy 6 Radnych, co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 

W posiedzeniu uczestniczył również Wójt Andrzej Biały. 

 

 

Ad 2. Przewodnicząca Zofia Adamus przedstawiła następujący porządek obrad (zał. nr 2): 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2021 rok. 

4. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji w 2020 roku. 

5. Sprawy różne. 

6. Zakończenie obrad.  

 

 

Ad 3. Przewodnicząca zaproponowała następujący plan pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, 

Sportu i Turystyki na 2021 rok: 

 

I. Oświata i wychowanie: 

1. Wyłonienie Absolwenta Szkoły Podstawowej Gminy Krośnice za rok 2020/2021. 

2. Wspieranie placówek oświatowych w zakresie organizacji zajęć pozalekcyjnych i 

sportowych. 

 

II. Ochrona zdrowia: 

1. Współpraca z jednostkami gminnymi w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych, narkomanii i środków odurzających. 

2. Ocena realizacji programu profilaktyki rozwiązywania problemów uzależnień. 

3. Współpraca z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej. 

 

III. Kultura, sport i turystyka: 

1. Współpraca z Centrum Kultury w Krośnicach z uwzględnieniem funkcjonowania świetlic 

wiejskich, Domu Kultury w Bukowicach, Szkolnego Schroniska Młodzieżowego, Hali 

Sportowej, Parku Wodnego „Krośnicka Przystań” i Krośnickiej Kolei Wąskotorowej. 

2. Wspieranie sportu, kultury i turystyki w gminie. 

3. Przegląd bibliotek gminnych pod kątem wyposażenia i funkcjonowania. 

4. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy. 

Komisja przedstawia wnioski, opiniuje projekty uchwał Rady Gminy Krośnice oraz wykonuje zadania 

zlecone przez Radę Gminy, Przewodniczącego Rady lub na wniosek Wójta Gminy. 
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Radny Łukasz Lombarski zwrócił uwagę, że w Krośnicach nie ma instytucji o nazwie „Centrum 

Kultury” lecz CETS, zatem w pkt 1 rozdz. III należy to skorygować. Przewodniczący Rady Piotr 

Morawek zaproponował uzupełnienie zapisów pkt 2 rozdz. I o zajęcia dydaktyczne, bowiem już w 

2020 roku gmina wsparła szkoły w organizacji nauki zdalnej m. in. poprzez zakup laptopów i 

niewykluczona jest dalsza pomoc. Przewodniczący zauważył również, że z powodu pandemii nauka 

przebiega w specyficznych warunkach, zatem należy przedyskutować ze wszystkimi radnymi 

procedurę wyłonienia Absolwenta Szkoły Podstawowej za rok szkolny 2020/2021, z ewentualną 

zmianą Regulaminu przyznawania tytułu włącznie. Radna Anna Rudkiewicz stwierdziła, że dzieci są 

już wystarczająco pokrzywdzone przez konieczność nauki zdalnej. Radny Łukasz Lombarski 

poinformował, że przez pandemię przepadły uczniom punkty możliwe do zdobycia za udział w 

różnego rodzaju konkursach i olimpiadach przedmiotowych, które w normalnym trybie nauki były 

zawsze organizowane w pierwszym semestrze. W przypadku powrotu do szkół jeszcze w tym roku 

szkolnym (w co powątpiewał Przewodniczący Piotr Morawek) niektórzy uczniowie będą mieli 

możliwość wzięcia udziału w konkursach i olimpiadach organizowanych w II semestrze, zatem ocena 

nie będzie sprawiedliwa. Radna Anna Rudkiewicz poinformowała, że część konkursów odbywa się w 

trybie on-line. Po dyskusji Radni ustalili, że Komisja powróci do tematu w maju, w zależności od 

rozwoju sytuacji. Radna zasugerowała również uzupełnienie pkt 1 rozdz. II planu pracy o uzależnienie 

od Internetu, bowiem jest to coraz większy problem dla dzieci, które nie umieją inaczej spędzać 

wolnego czasu. Przewodniczący Piotr Morawek zaproponował uwzględnienie w planie rozeznania w 

kwestii wsparcia uczniów przez pedagogów szkolnych i psychologów w czasie pandemii. Radny 

Łukasz Lombarski wnioskował o wpisanie do rozdz. I planu wspomagania w wychowaniu jednostek 

pozarządowych oraz o powrót do tematu dotacji dla żłobka w Krośnicach. Poinformował również, że 

radni z Komisji Budżetu zamierzają spotkać się z właścicielką żłobka i wysłuchać jej argumentów. 

Stwierdził także, że niektórzy radni skłonni są poprzeć wniosek o dotację, mimo że na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 17 grudnia 2020 r. głosowali przeciw. Radny kolejny raz zauważył, że 

gmina dotuje z budżetu dzieci uczęszczające do przedszkoli, zatem niesprawiedliwy jest podział ze 

względu na wiek dzieci do i od trzech lat. Przypomniał także, że Komisja Oświaty na posiedzeniu w 

dniu 10 grudnia 2020 r. nie wypracowała i nie przegłosowała żadnego stanowiska w sprawie wniosku 

o dotację dla żłobka. Przewodnicząca Zofia Adamus poinformowała, że zdania członków Komisji 

były wówczas podzielone, w związku z czym zdecydowano o skierowaniu wniosku na wspólne 

posiedzenie Komisji. Radny Łukasz Lombarski stwierdził, że tylko Komisja Oświaty miała możliwość 

wysłuchania argumentów Pani Agnieszki Kruk – właścicielki żłobka, co mogło mieć wpływ na wynik 

głosowania na wspólnym posiedzeniu Komisji. Radna Izabela Malerek pytała czy Komisja Budżetu 

przeanalizowała wniosek w kontekście ewentualnego dotowania innych potencjalnych żłobków, które 

powstaną w gminie Krośnice, gdzie dotacja mogłaby wówczas wynosić 300-400 tys. zł rocznie. 

Stwierdziła również, że rodzice otrzymują wsparcie na dzieci z rządowego programu 500+. Radny 

Łukasz Lombarski poinformował o zmniejszeniu w 2021 roku dofinansowania z rządowego programu 

Maluch+ z kwoty 135 zł do kwoty 70 zł/mies. na jedno dziecko uczęszczające do żłobka, w związku z 

czym wzrosły opłaty ponoszone przez rodziców. Przewodniczący Rady Piotr Morawek stwierdził, że 

wniosek Radnego Łukasza Lombarskiego jest zasadny, oraz że raczej wątpliwy jest nagły wysyp 

żłobków w gminie Krośnice w związku z mniejszą liczbą urodzeń. Radna Anna Rudkiewicz 

zasugerowała odczekanie z decyzją odnośnie dotacji np. pół roku, aż unormuje się sytuacja 

pandemiczna. Radna Izabela Malerek stwierdziła, że komentarze na fb w przeważającej większości są 

autorstwa znajomych Pani Agnieszki Kruk a nie mieszkańców gminy Krośnice, co świadczy o małym 

zainteresowaniu żłobkiem w lokalnym środowisku. Radni Łukasz Lombarski i Zofia Adamus 

stwierdzili, że w kwestii dotowania żłobków potrzebna jest zmiana prawodawstwa. Przewodniczący 

Piotr Morawek zauważył, że żłobki są potrzebne aby wspomóc młodych rodziców w powrocie na 

rynek pracy, zwłaszcza że często nie mogą oni liczyć na pomoc członków rodziny. Ostatecznie 
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propozycja Radnego Łukasza Lombarskiego dot. uzupełnienia rozdz. I planu pracy nie została 

uwzględniona, ponieważ Przewodniczący Rady zapowiedział rozwiązanie kompromisowe - sprawa 

dotacji dla żłobka będzie ponownie przedmiotem obrad najbliższego wspólnego posiedzenia Komisji, 

na które zostanie zaproszona Pani Agnieszka Kruk. 

Po dokonanych zmianach plan pracy Komisji na 2021 rok (zał. nr 3) przedstawia się następująco: 

 

I. Oświata i wychowanie: 

1. Wyłonienie Absolwenta Szkoły Podstawowej Gminy Krośnice za rok 2020/2021. 

2. Wspieranie placówek oświatowych w zakresie organizacji zajęć dydaktycznych, 

pozalekcyjnych i sportowych. 

3. Przegląd placówek oświatowych pod kątem wsparcia przez pedagogów i psychologów. 

 

II. Ochrona zdrowia: 

1. Współpraca z jednostkami gminnymi w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych, narkomanii, środków odurzających i uzależnienia od Internetu. 

2. Ocena realizacji programu profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień. 

3. Współpraca z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej. 

 

III. Kultura, sport i turystyka: 

1. Współpraca z Centrum Edukacyjno-Tyrystyczno-Sportowym w Krośnicach z 

uwzględnieniem funkcjonowania świetlic wiejskich, Domu Kultury w Bukowicach, 

Szkolnego Schroniska Młodzieżowego, Hali Sportowej, Parku Wodnego „Krośnicka 

Przystań” i Krośnickiej Kolei Wąskotorowej. 

2. Wspieranie sportu, kultury i turystyki w gminie. 

3. Przegląd bibliotek gminnych pod kątem wyposażenia i funkcjonowania. 

4. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy. 

Komisja przedstawia wnioski, opiniuje projekty uchwał Rady Gminy Krośnice oraz wykonuje zadania 

zlecone przez Radę Gminy, Przewodniczącego Rady lub na wniosek Wójta Gminy. 

 

W zarządzonym głosowaniu plan pracy został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

Ad 4. Przewodnicząca Zofia Adamus omówiła przygotowane sprawozdanie z działalności Komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Turystyki w 2020 roku (zał. nr 4). Do sprawozdania nie 

wniesiono żadnych uwag i zatwierdzono je jednogłośnie. 

 

 

Ad 5. Wójt Andrzej Biały poinformował o stanie technicznym budynku przedszkola w Krośnicach, 

częściowo remontowanego w 2008 r., w którym obecnie największym problemem jest pokrycie 

dachowe, wilgoć oraz niefunkcjonalna klatka schodowa. Wykonana w 2020 roku ekspertyza 

potwierdziła, że obiekt jest w złym stanie, a  jego remont pod kątem ekonomicznym i funkcjonalnym 

jest bezzasadny, ponieważ koszt przystosowania budynku do obecnych standardów oraz wymogów 

ppoż. i innych jest wyższy niż budowa nowego przedszkola. Wójt poinformował o możliwym 

przeniesieniu grup przedszkolnych do innego obiektu, aktualnie są rozważane różne opcje. Wyjaśnił 

również, że ewentualna budowa nowego przedszkola w najbliższym czasie nie jest możliwa ze 

względu na inne zadania już ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz brak zewnętrznego 

dofinansowania. Odnosząc się do pytania Radnej Zofii Adamus o możliwość skorzystania ze środków 

dla gmin popegeerowskich z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych Wójt poinformował, że 

gmina ubiega się o dofinansowanie z tej puli remontu Szkoły Podstawowej w Kuźnicy Czeszyckiej – 
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stosowny wniosek na 4,5 mln. zł już został złożony. Zadanie to spełnia bowiem wszystkie określone w 

programie kryteria. Wójt poinformował, że w budynku przedszkola pilnej interwencji wymaga 

przeciekający dach, powodujący problemy z zagrzybieniem ścian. I chociażby z tego powodu – w 

razie doraźnego remontu – należy przenieść grupy przedszkolne do innego obiektu. Odnosząc się do 

pytań radnych Wójt wyjaśnił, że nowe przedszkole mogłoby zostać dobudowane do istniejącego 

budynku szkolnego, gdzie w przeszłości planowano cały blok dydaktyczny dla gimnazjum. Wójt 

przypomniał także, że projekt rozbudowy szkoły w Krośnicach przewidywał, że na poddaszu będą się 

mieścić sale lekcyjne. Tymczasem podczas realizacji inwestycji okazało się, że powstaną tam miejsca 

noclegowe dla turystów w ramach Szkolnego Schroniska Młodzieżowego, mimo że działał już wtedy 

obiekt przy ul. Kwiatowej. W efekcie zabrakło pomieszczeń na potrzeby szkoły i w dalszym ciągu 

borykano się z organizacją zajęć dydaktycznych, na które doraźnie wykorzystywano pomieszczenia 

przy hali sportowej. Likwidacja gimnazjów nie poprawiła sytuacji, gdyż z powodu reformy oświaty 

dwa roczniki (sześcio-  i siedmiolatków) jednocześnie rozpoczęły naukę, zatem realnie nie 

„odzyskano” sal lekcyjnych.  

 

Ad 6. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Zofia Adamus o godz. 14
20 

 zakończyła 

posiedzenie Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

 

 

Protokolant           Przewodnicząca    

                   /-/ Olga Skomra            Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Turystyki 

   /-/ Zofia Adamus 


